

التقرير

السبت ١٧ كانون أول (ديسمبر) ١٩٩٤

● أكد الشيخ احمد بحر احد قادة حركة (حماس) في قطاع غزة في مهرجان جماهيري حضره الالاف من انصار (حماس) في القطاع بمناسبة الذكرى السابعة لانطلاق الحركة ان (حماس) جاءت «بقرار من القيادة الاسلامية والشيخ احمد ياسين، وانها جاءت لتحقيق رغبة الجماهير الفلسطينية بتأجيل نار الثورة ضد المحتل في ٨/١٢/١٩٨٧»، وازداد بحر ان حركة (حماس) «ليست موجهة ضد احد من ابناء الشعب الفلسطيني، ولم تأت بديلا عن احد»، وانتقد بحر «انتشار القوضى والمندسين والفساد الاداري الذي تعاني منه السلطة الفلسطينية»، مطالبا ايها باعادة الامور الى نصابها، والمعمل على الانزاج عن الشيخ احمد ياسين والدكتور عبدالعزيز الرنتيسي والمعتقلين في سجون الاحتلال. ووصف بحر (حماس) بتنين له ٧٠٠ الف رأس «فاذا سقط شهيد فسينبت مكانه ١٠٠ الف اخرون»، في اشارة منه الى تعليق احد المحللين الصهاينة ان (حماس) «مثل التين لها سبعة رؤوس اذا قطعت رأسا نبت مكانه رأس اخر».

● كشفت مصادر صحفية صهيونية النقاب امس عن خطة حكومية «سرية» تستهدف احكام السيطرة الصهيونية على اجزء الجنوبي الشرقي من البلدة القديمة في مدينة القدس العربية المحتلة، و اشارت المصادر الى ان هذه الخطة اطلق عليها «وادي الملك» تنقسم الى عدة مراحل، وتشمل تنفيذ عدد من المشاريع الجديدة بحيث سيتم انجاز المرحلة الاولى عام ١٩٩٦ وذلك بمناسبة ما وصف باحتفالات مرور ثلاثة الاف عام على بناء القدس. وذكرت صحيفة /كول هعير/ الاسبوعية الصهيونية في تقرير لها انه سيتم في نطاق هذه الخطة اعادة رسم وتقسيم الخارطة القديمة للمنطقة الجنوبية الشرقية من اسوار البلدة القديمة بحيث تتحول الى منطقة اشبه بمتحف مفتوح، مما سيخوض العديد من معالمها العربية.

● يعتزم القضاء الصهيوتي البتّ قريبا فيما اذا كان سيقوم بمحاكمة المصلين المسلمين الذين قاموا بقتل السفاح باروخ غولدشتاين الذي ارتكب مجزرة الحرم الابراهيمي في مدينة الخليل، وقالت المصادر الصهيونية ان النيابة العامة الصهيونية فرغت من اعداد ملف التحقيق الخاص بملاسات مقتل غولدشتاين، و اشارت الى ان نتائج التحقيق اظهرت ان غولدشتاين قتل على يد مصلين مسلمين بعد تحريضه من سلاحه، حيث لم يكن حينها يشكل خطرا على حياة المصلين، حسب ما ورد في ملف تحقيق الشرطة. وكانت زوجة السفاح قدمت شكوى الى الشرطة الصهيونية طالبت فيها بتقديم المصلين المسلمين الذين قتلوا زوجها للمحاكمة. و اشارت صحيفة /هآرتس/ الى ان ملف التحقيق وتوصيات الشرطة في ملف الشكوى سيحال قريبا الى النيابة العامة لكي تقرر بدورها ما اذا كان هناك مجال لتقديم المصلين المسلمين الذين قتلوا غولدشتاين للمحاكمة.

● ذكرت الصحف الصهيونية ان سلوك الجندي في جيش الاحتلال شموتيل مائيري الذي هوجم يوم الازيعاء الماضي وسط مدينة رام الله في سيارته ولم يستخدم سلاحه في مواجهة الشبان المهاجمين اثار موجة واسعة وصاخبة من ردود الفعل في الدوائر الصهيونية، وقد وجه رئيس اركان جيش الاحتلال انتقادا شديدا للجندي، وقال «ان حادثة مائيري بدت قاسية على شاشة التلفاز»، وازداد باراك عندما تكون حياة الجندي معرضة للخطر، فانه يتوجب عليه استخدام سلاحه واطلاق النار من اجل قتل من يعرض حياته للخطر، وعقب رئيس وزراء الكيان الصهيوني اسحق رابين بدوره على الحادث، ووصفه بأنه «فضيحة» ووضع «احمق».

- التقرير (١ من ١)

==THE REPORT==

Saturday 17 December, 1994

* Sheik Ahmad Bahr, one of (Hamas) Movement leaders in Gaza Strip, confirmed in a mass festival attended by thousands of (Hamas) supporters in the Strip on the seventh anniversary of launching the Movement that (Hamas) was established "by a decision from the Islamic leadership and Sheik Ahmad Yasin, and that it came to fulfill the desire of the Palestinian masses to ignite the fire of revolution against the occupier on 12/8/1987". Bahr added that (Hamas) "is not directed against any of the children of the Palestinian people, and it did not come as a substitute for anyone". Bahr criticized "the spread of chaos, the infiltrators, and administrative corruption which the Palestinian Authority suffers from", calling upon it to restore things back to their proper order and to work on releasing Sheik Ahmad Yasin and Dr. 'Abd-al-'Aziz al-Rantisi and the detainees in the occupation prisons. Bahr described (Hamas) as a dragon with 700 thousand heads, "if a martyr falls, 100 thousand other will grow in its place", in a reference by him to a comment by one of the Zionist analysts who said that (Hamas) "is like a dragon with seven heads; if you cut one head, another will grow in its place".

* Zionist press sources revealed that a "secretive" government plan yesterday that aims at strengthening the Zionist control on the south-east part of the occupied old Arab city of Jerusalem. Those sources mentioned that this plan is called "The King's Valley" and is divided into many stages including the implementation of a number of new projects where the first stage will be finish in 1996 on the occasion of what is described as the three thousandth anniversary of the building of Jerusalem. Zionist weekly newspaper Kol Ha'ir mentioned in a report that in the frame of this plan the old map for the south-east area of the old city walls will be redrawn and enhanced so that it turns into an area that would look like an open museum, which will undermine much of its Arabic features.

* Zionist Judiciary intends to reach a decision soon whether it will present to trial Muslim worshipers who killed the murderer Baruch Goldstein, who committed the massacre of al-Ibrahimi Mosque in the city of Hebron. Zionist sources said the Zionist Attorney General finished preparing the special investigation file on the circumstances of the killing of Goldstein, and mentioned that the investigation revealed that Goldstein was killed by Muslim worshipers after stripping him of his weapons at a time when he did not pose any danger to the lives of the worshipers according to what was mentioned in the police investigation file. The mass-murderer's wife had filed a complaint with the Zionist police asking that the Muslim worshipers who killed her husband be presented to trial. Ha'aretz newspaper said that the investigation file and the police recommendations in the complaint file will soon be referred to the Attorney General to decide if it is possible to bring the worshipers who killed Goldstein to trial.

* Zionist papers mentioned that the behavior of the occupation army soldier Shamoel Ma'iri who was attacked last Wednesday in the center of the city of Ramallah while in his car and did not use his weapons to confront the young attackers has cause a wide wave of reaction of the Zionist circles. The occupation army chief of staff criticized the soldier severely and said, "Ma'iri's incident looked harsh on the television screen". Barak added that when the soldier's life is in danger, he must use his weapon and fire to kill whoever put his life in jeopardy". From his side, the Zionist existence prime minister, Yitzhak Rabin, commented on the incident and described it as "a scandal" and a "foolish" situation.

The report (1 of 1)